

LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU)

*Læringsmiljøutvalget ved UiB er oppnevnt i henhold til
Lov om universiteter og høyskoler § 4-3*

Referat frå møte i Læringsmiljøutvalget (LMU) – møte 2/2021

Tid: Onsdag 14. april kl. 09:00-12:00

Sted: Digitalt (Zoom)

Til stede: Hege Råkil, Kristoffer Eik, Oddrun Samdal, Timo Kanehl (vara), Kjartan Nasset, Ingrid Borvik, Ivar Nordmo, Håvard Rørtveit, Tori Heitmann Jørgensen (vara), Ellen Lien, Hanne Kjerstad Andresen, Eva Svensson, Bjørn Tore Sund (vara), Christen Soleim, Karl Harald Søvig, Karsten Olav Aarestrup

Forfall: Tore Burheim, Hans Marius Eitland Nagy, Michela Heim, Runa Jakhell, Maria-Carme Torras Calvo. Vara møtte for de tre førstnevnte.

Til stede fra sekretariatet: Per Gunnar Hillesøy, Iren Igesund

Til stede fra Det samfunnsvitenskapelige fakultet (sak 15 a): Visedekan Dag Elgesem, studiesjef Kirstine Kolsrud, læringsmiljøkontakt Hege Aarethun, student Andreas Totland og student Aina E. Fagereng

Til stede fra Det humanistiske fakultet (sak 15 b): Visedekan Svein Ivar Angell, studiesjef Ranveig Lote, seniorkonsulent Vilde Henningsgård, student Vedgard Andre Holand Løknes. Student Sodaba Rasooli skulle også deltatt, men ble forhindret på grunn av nettverksproblemer.

Sakliste:

I Godkjenning av innkalling og dagsorden

Innkallingen og dagsordenen ble godkjent.

II Godkjenning av referat fra møtet 03.02.2021

Referatet ble godkjent.

III Korte orienteringer fra møtelederen

Møtelederen informerte om at Martin Jakobsen nå er ansatt som fadderkoordinator, og at alle fadderstyrene er etablert. Han viste også kort til de siste endringene som gjelder koronapandemien (se mer under sak 12).

Sak 10/21 Handlingsplanen for tilrettelegging – Orientering om styrebehandlingen

Oddrun og Christen orienterte kort. Planen ble vedtatt som foreslått. Det ble ikke satt av midler i budsjettet for 2021, men det ventes midler for de tre neste årene, dvs. ut planperioden. Flere tiltak kan iverksettes i år. Ellen Lien har 30% av sin stillingsressurs avsatt til formålet, og det er også noe midler tilgjengelig utover dette.

Arbeid med inkluderende digitalisering er i gang. Ekstern ekspert er engasjert, og en arbeidsgruppe er dannet. En film om hvordan det er å være student, og særskilt om universell utforming og tilrettelegging vil komme på uib.no.

Sak 11/21 Revisjon av Si Fra-systemet – Forslag til tiltaksplan

Ellen Lien og Kristoffer Eik orienterte. Det kom spørsmål om hvordan studenter ble involvert i arbeidet og fikk komme med innspill. Dette har vært gjort ved at Studentparlamentets AU (ved Kristoffer) har hatt løpende kontakt med fagutvalgene og tatt imot innspill. Det kommer i tillegg til at også LMU selv har hatt saken til behandling to ganger tidligere.

Sak 12/21 Regjeringens tiltakspakke for studenter

Oddrun orienterte innledningsvis. Det har kommet om lag 9,7 millioner kroner til UiB. Midelene er fordelt til fakultetene og vil stort sett bli brukt til å øke antallet mentorer og tilsette flere læringsassistenter. Utlysning og ansettelser er i gang. Kunnskapsdepartementet har satt ned en arbeidsgruppe for styrking av gjennomføring. Et sentralt forslag som de jobber med, er å videreføre midlene i tiltakspakken.

Hege orienterte om midler som har kommet til Sammen. Dette har skjedd i to omganger, først med en tildeling på 1,4 millioner til lavterskeltiltak for studenter. I denne omgangen ble det også bevilget 1,5 millioner til Mental Helses Studenttelefon, som er et nasjonalt tiltak. Deretter kom en tildeling til Sammen på til sammen 11,9 millioner, hvorav 3 millioner er til sosiale lavterskeltiltak, 7,7 millioner til å ansette studentmedarbeidere og 1,2 millioner til å styrke den psykiske helsetjenesten. P.t. er det ansatt 32 nye studentmedarbeidere. Noen er knyttet til Sammen sentralt, mens de fleste er desentrale, herunder noen som er knyttet til Sammens studentboliger. Det er viktig å opprettholde regelmessigheten i tiltakene.

Det har vært stor pågang til den psykiske helsetjenesten. Her kombinerer man å møte studentene digitalt og fysisk. Noen ekstra tjenester er kjøpt eksternt, men det vil også bli ansatt flere psykologer for å utvide kapasiteten.

Det kom spørsmål om det er mulig å støtte studenter som har kommet i økonomiske vanskeligheter, f.eks. på grunn av at de ikke lenger har (like mye) deltidsjobb. For Sammen gjelder dette husleie. Det har vært drøftet, men det er ikke avsatt midler eller etablert prosjekter for slik støtte.

De tiltakene det er avsatt penger til, vil i hovedsak bli gjennomført i vår, men noen vil komme til høsten, særlig i forbindelse med studiestarten.

Det er gjort en ekstraordinær SHOT-undersøkelse, og resultatene er ventet 26.04. I debatten ble det nevnt at det har vært mange undersøkelser rettet mot studentene dette siste året, og det er nok en del undersøkelsestretthet. Et annet poeng som ble trukket fram, er at spørreundersøkelser og lignende kvantitative metoder har en del begrensninger, og at det kan være mer fruktbart å kombinere dette med kvalitative undersøkelser.

Andre innspill i debatten:

Faglige tiltak savnes. Det bør være flere muligheter for studentene til å møtes for å diskutere fag. Dette vil bli enklere ettersom regjeringen forhåpentligvis letter på pandemiestriksjonene.

LMU vil få en ny statusrapport til sitt møte i juni.

Sak 13/21 Tilsyn med digital eksamen

Christen orienterte kort. Dette er det første tilsynet av dette slaget UiB har fått fra Digitaliseringsdirektoratet. Det er ikke usannsynlig at det vil komme pålegg om ting som må forbedres. Vår tjenesteleverandør er informert om tilsynet. Når resultatene er klare, vil LMU bli orientert.

Sak 14/21 Årsrapport fra Studentombudet 2019/2020

Studentombud Karsten Olav Aarestrup gikk kort gjennom rapporten, som skal legges fram for universitetsstyret. Han sa seg enig i rapportens vurdering av at saksbehandlingen ved UiB i det store og hele er god. Han bemerket at den tilsynelatende store nedgangen i tallet på saker langt på vei kan forklares ved endret statistikkføring. Nå regnes kun saker som krever reell oppfølging med, mens det tidligere har vært praksis å regne med alle henvendelser. En sak er særskilt omtalt; en sak som gjelder seksuell trakassering. To forslag har kommet opp i kjølvannet av den. Det ene er å flytte det primære saksansvaret for studentsaker fra HR-avdelingen til Studieavdelingen. Det er under arbeid. Det andre er en endring i studentombudets mandat, slik at ombudet får en sterkere rett til innsyn i saksdokumentene. Også dette er under oppfølging.

Sak 15/21 a) Besøk ved Det samfunnsvitenskapelige fakultet

Denne saken startet med en orientering fra Kirstine Kolsrud. Hun opplyste at fakultetet i flere år har hatt studiestartgrupper. Det er imidlertid ønske om tiltak gjennom hele året. Dette har nå latt seg realisere, som følge av koronatiltak. Mentorstillinger og mentorkoordinatorstilling blir lyst ut i april. Dette er dels sentralt koordinert, og dels lokale initiativ i samarbeid med Sammen. Det blir viktig med kontakt til det faglige, og tiltakene må supplere det som instituttene allerede har satt i gang.

Når det gjelder fysisk læringsmiljø, viste hun til at U. Pihls hus er under oppussing, og at det er ca. et år til gjenåpningen. Det er press på lesesalsplasser. Fakultetet får noen flere på St. Jakobs plass, men det er likevel stor underkapasitet. Det er også noen plasser i Christies gate 18, i Vektergården og Eldoradogården, og fakultetet håper disse blir mer kjent og brukt etter hvert. Det blir noe økt kapasitet når to metersregelen blir lettet på. Det er tiltak på gang for informasjon om hvor det er ledige plasser og for å reservere plass ved hjelp av QR-app på mobiltelefon. Seminarrom i SV-bygget blir en del brukt som leseplasser, men der er det til dels betydelige problemer med luftkvaliteten. Det gjelder særlig om ettermiddagen og kvelden, etter at ventilasjonssystemet blir slått av. Merknad fra EIA: Meld problemet inn i Lydia. Studentene bemerket at dette har vært prøvd, men med lite resultat.

Studentene understreket behovet for solid informasjon til alle studenter. De påpekte også at det er begrensede muligheter for å møtes i studentutvalget og i fagutvalgene. Det kom forslag om en felles befaring med fakultetsledelsen, studentene og EIA i arealene ved foajeen og i nullte etasje i SV-bygget. Formålet er å vurdere hvordan disse arealene kan bli utnyttet bedre.

Sammen-kantinen blir pusset opp, og blir antakelig ferdig om 2-3 måneder. Det bør vurderes om den kan holdes åpen også etter at serveringen er slutt for dagen.

Bjørn Tore viste til at det flere ganger har forekommet at nettverkskablene til kameraene som brukes til videonotat, har blitt nappet ut. Han understreket at dette ikke er overvåkingskameraer, og det tar ressurser når IT-avdelingen må sende folk ut for å plugge kablene inn igjen.

Det kom spørsmål om deltakelsen i digital undervisning, noe det tidligere har vært bekymring om. Fakultetet har ikke sikre data her. Det er gjort forsterkede tiltak, særlig i seminargrupper. Det er likevel tyngre å skape engasjement i digital undervisning nå enn det har vært før. Muligheten for fysisk deltakelse for noen vil forhåpentligvis gi bedre utbytte for alle, også de som deltar digitalt.

De midlene fra regjeringens tiltakspakke som er fordelt til fakultetet, er fordelt videre til instituttene pro rata (etter studenttall. Et generelt problem er at det kan ta tid å få gjennomført de tiltakene som pengene er avsatt til. Karl Harald bemerket at hans fakultet kjenner til det samme.

Studentene opplyste at noen seminarledere har fått økt ansvar og arbeidsmengde, til dels med kort varsel. Dette går ut over deres egne studier. Fakultetet svarte at det er ikke meningen.

b) Besøk ved Det humanistiske fakultet

Ranveig Lote innledet med en kort presentasjon av mentorordningen ved fakultetet. Denne ble innført i 2020, men bygde på tiltak som hadde vært i drift en tid tidligere, særlig studentmentorgrupper. Det er samlinger hvert semester, både tematiske og frie. Tendensen har vært i retning noe større omfang av frie samlinger. Dette er administrativt krevende, blant annet med tanke på timeplan og informasjonsflyt. Ordningen ble relansert, med ny påmelding, fra januar 2021. Nå er også årsstudentene inkludert, og det er en større vekt enn før på de sosiale sidene. Det er lagt vekt på å knytte mentorgruppene til fagene og programmene.

Det er gjennomført en undersøkelse blant studenter om studentmedvirkning, som Vegard Andre Holand Løknes gikk kort gjennom. Denne har gitt blandede resultater. Ett funn er at det er ulike oppfatninger av hva studentmedvirkning er. Et viktig element er i alle fall informasjon til studenter, både med tanke på kvalitet, mengde, tid og plattform. For øvrig kom det fram at koronapandemien har gått ut over arbeidet i fagutvalgene og i HSU.

I debatten ble det påpekt at fakultetet har en «opt in»-ordning for mentorgrupper, ved at studentene selv må melde seg på. Kunne det vært en idé å bruke en «opt out»-ordning i stedet? Det vil fakultetet vurdere, men det er foreløpig ikke planlagt. Det må også tas hensyn til de store variasjonene i studentmassen, så som kullstørrelsen på de enkelte programmene, studentenes livssituasjon, alder, om de har studert tidligere, etc.

Sak 16/21 Eventuelt

Det var ingen saker under eventuelt denne gangen.